

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
History and Culture of Taiwan 台灣歷史與文化

當期課號	3255	Course Number	3255
授課教師	廖寶隆	Instructor	LIAO,PAO LUNG
中文課名	台灣歷史與文化	Course Name	History and Culture of Taiwan
開課單位	校訂必修(四進)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	臺灣由於地理位置特殊，自古以來歷史的發展便兼具海洋性與國際性的雙重性格。在明鄭與清朝是漢人移民的新天地，並經過荷、西與日本的殖民，政權更動頻仍，文化發展多元。本課程試由臺灣的歷史發展歷程中環境與人群的互動來探究台灣文化的各個面向，增進學生對於臺灣的認識。	Objectives	The content of the course includes the flow of the Taiwan's history, the change in its culture, ethnic relations, folk religion and settlement patterns socials integration. From the course, students will gain a deeper cognizance of Taiwan.
教材	1.《台灣歷史與文化》 2.周婉窈,《台灣歷史圖說》	Teaching Materials	1.《History and Culture of Taiwan》 2.Chou Wan-yao,《Taiwan's history and map》
成績評量方式	1.期中考試 30% 2.期末考試 40% 3.出席 30%	Grading	1.Midterm exam 30% 2.Final exam 40% 3.Present 30%
教師網頁	-		
教學內容	台灣的史前文化是什麼?南島語系與台灣原住民有何關係?而荷蘭人的佔領與貿易、漢民族的移民與建設、與日本人的殖民與經營，為台灣歷史與文化注入哪些不同的元素。這些都是本課程亟欲介紹的內容，以一種新而全面的觀點來詮釋台灣史。	Syllabus	What is Taiwan's prehistoric culture? Austronesian languages and the relationship between Taiwan's indigenous peoples? But does Dutch's seizing with the trade, Chinese immigration and the construction, with Japanese's colonizing with the management, which different elements pour into for the Taiwan history and the culture. These are anxious to introduce the content of this course to a new and comprehensive perspective to the interpretation of Taiwan history.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。